

## Referat af bylaugsmøde

Dato: 01.05.2023  
Tidspunkt: kl. 19.00 – 21.00  
Sted: Hos Kirsten  
Deltagere: Niels, Ole, Anette, Helle, Morten, Dorte, Kirsten  
Not there: Birgitte

1. Velkommen til de nye bystyremedlemmer:
  - Bordet rundt: 2 minutters præsentation af os selv: fokus på vores stærke sider/magiske evner/gode forbindelser ift. bylaugsarbejdet. Emner der blev nævnt: trafik, hundelort, fredagsbar, kommunikationsstrategi.
2. Opfølgning på bystævnet:
  - Hvad fungerede godt / mindre godt? Forplejning og mødestyring fungerede godt, Helle nævnte, at der manglede at blive hængt noget op i skabet, i byen. Helle vil gerne hænge op, flere kan printe. Hold fast i smørrebrødet! Godt referat! Måske et fast punkt på kommende bystævner om nyt fra kommunen?
  - Opfølgning på udestående punkter i referatet (tilpasning af §2): Dorte har rettet §2 i vedtægterne jf. referatet fra bystævnet. Det fremgår af hjemmesiden.
  - Vi skal huske på næste bystævne, at præcisere §12, som gav anledning til uklarhed ifm. håndtering af indkomne forslag fra bystyret.
3. Arbejdsform i det nye bestyrelse:
  - Drøftelse og afklaring af bestyrelsesmødernes længde, form, agendaer, referater mv. Der sigtes efter møder fra kl. 19-22 ca. hver 6. uge. Referatskrivning går på runde.
  - Drøftelse og afklaring af dialog mellem møder: mail til indkaldelse af møder og bilag, Messenger til løbende kommunikation.
  - Drøftelse af kommunikation til bylaugsmedlemmer: brug af bylaugets FB-side, hjemmeside og nyhedsbreve fastholders. Skabet i byen skal bruges mere fremadrettet.
4. Status på økonomi:
  - Der bliver købt tre nye telte.
  - Sponsoratet til Torslunde Festival fastholdes.
  - Der tages kontakt til Henrik for at støtte op om biblioteksplanen.
5. Overblik over igangværende sager:
  - Dialog med kommunen om bestyrelses 3 fokusområder: 1) Vedligeholdelsesplan, 2) Færdselsplan og 3) Oprydningsplan efter Bornfiber. Bestyrelsen har i marts holdt møde med kommunen med deltagelse af relevante ansvarlige og kompetencepersoner. På mødet blev aftalt en handlingsplan for kommunens indsatser. Dele af handlingsplanen er allerede skredet. Kirsten følger op.
  - Projekt legeplads: bestyrelsen afventer status på projektet fra lejepladsgruppen.
  - Medlemskampagne: Morten/Dorte/Helle udarbejder og uddeler flyers i løbet af foråret.
  - Kommunens information til borgerne om udrulning af fjernvarme: fjernvarme til Torslunde er planlagt til 2027-28. Der forventes mere information fra kommunen i nær fremtid.
  - Status på transformerstationen: Kirsten har været i dialog med Energinet. De har meddelt, at høring nr. 2 om placeringen er på trapperne, men der er overraskende stille omkring sagen.
  - Offentlige foredrag i naturvidenskab: der har været tre gode foredrag i foråret, men ikke den store tilslutning. Projektet afsluttes og foredragene kan fremadrettet ses i f.eks. Reerslev.
  - Bylaugets hjemmeside: siden skal opdateres. Dorte og Kirsten er på sagen.
  - Bylaugets udlejning: udlejningspriserne blev gennemgået og det blev besluttet at sætte prisen for leje af hoppeborgen op til 350 kr. da der er stort slid på den, og den er dyr at genanskaffe.
  - Fjernelse af scaterrampen på shelterpladsen: rampen er i forfald og skal fjernes. Helle og Anette prøver at organisere fælles nedrivning og hyg.

- Rikkes loppemarked 17. juni kl. 11-15: Der er udsendt nyhedsbrev og lavet opslag på FB.
  - Grundlovsfest: borgmesteren er inviteret. Planlægningen er godt i gang.
6. Forslag til nye sager som skal tages op i bystyret: fællesspisning i vintermånederne og foredrag.
  7. Planlægning af dato for næste bystyremøde. Næste møde 8.6. Kl. 19 hos Kirsten
  8. Eventuelt: ingen emner.